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på Køge Firma Bolds eget 

baneanlæg ved Ravnsborghallen, der var 
blevet indviet ugen før.



En konfirmand 
på 32 år

Søndag den 30. oktober 1977 kan næsten sammenlignes med en kon
firmationssøndag. En dag, hvor man standser op, ser tilbage igennem 
konfirmandens barndomsår, men hvor man så sandelig også kaster 
blikket fremad. Sådan vil dagen blive for Dansk Firmaidrætsforbund, 
som til trods for sine næsten 32 år må siges at være omkring konfir
mationsalderen i forhold til sine ældre søskende -  de øvrige idræts
organisationer her i landet.

Søndag den 30. oktober skulle Dansk Firmaidrætsforbunds repræ
sentantskab gerne bekræfte det forslag, som lægges frem, således at for
bundet gennem sin videre opvækst fungerer som en moderne og vel
smurt idrætsorganisation.

Ved tilbageblikket vil nogen måske synes, at der ikke er kommet så 
meget ud af de første 32 år, men man må erindre sig vilkårene for 
forbundets arbejde gennem de vanskelige startår lige efter verdens
krigen op til denne week-end i slutningen af oktober 1977, som gerne 
skulle være indledningen til en ny æra for Dansk Firmaidrætsforbund. 
Havde de skiftende ledere ikke været i besiddelse af en fanatisk tro 
på hele sagen, havde der næppe været et selvstændigt firmaidrætsfor
bund i dag. Optimismen og troen på lysere tider har hele tiden været 
kendetegnet for indsatsen på lederpian.

Konfirmanden får gaver. Det får DFIF også -  ganske vist lidt for
sinket, men ikke mindre kærkomment af den grund. Et par dage efter, 
at repræsentantskabet har taget stilling til strukturændringen, ligger 
på forbundets bord det første tipstilskud, DFIF får efter tipslovsæn
dringen sidste år, hvor det efter mange års arbejde endelig lykkedes 
at blive tilskudsberettiget med en fast procentdel af tipsoverskuddet. 
De lysere tider skulle nu gerne være indtruffet.

Forhåbentlig er der efter Grenå-mødet muligheder for at sætte de 
mange opgaver 1 gang, som hidtil ikke har kunnet tages op på grund 
af den hårdt anstrengte økonomi. Arbejdet med opgavernes løsning er 
imidlertid integreret i strukturændringsforslåget, og det vil derfor 
være af allerstørste betydning for forbundets fremtid, såvel på kort 
som på langt sigt, at forslaget vedtages.

Vel kunne de mange penge sikkert anvendes uden vedtagelse af for
slaget, men det er sikkert, at vagtsomme øjne hviler på os for at kon
trollere, om vi nu også anvender midlerne på en ansvarlig og korrekt 
måde. Det vil de efter ledelsens mening blive, hvis intensionerne i for
slaget kan blive til virkelighed.

Det vil måske være overdrevet at påstå, at det bliver den mest be
tydningsfulde dag i forbundets historie, men betydningsfuld bliver 
den. Spænding skulle der ikke gerne blive om strukturændringen, men 
spændende og interessant skulle det gerne blive som firmaidrætsleder 
at medvirke til at føre planerne igennem til praktiske resultater. Held 
og lykke med det har vi lov at ønske os selv.
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Grenaa - ferieby 
og industriby i fin harmoni

Når Dansk Firmaidrætsforbund har besluttet 
at holde sit årlige repræsentantskabsmøde i 
Grenaa i slutningen af oktober 1977, hænger 
det sikkert sammen med, at Grenaa er cen
tralt placeret for alle forbundets medlemmer. 
Ja, man kunne oven i købet tro, at byens slo
gan Grenaa — byen ved vandet — centrum i 
landet havde inspireret hertil.

Grenaas placering på Djurslands østkyst 
har gennem tiderne givet byen mange forbin
delser med omverdenen. Allerede i sidste år
hundrede blev de første færgeruter oprettet, 
og i dag er der flere daglige forbindelser til 
Sjælland, Sverige og Anholt.

Med hovedvejsforbindelser er Grenaa nært 
forbundet med det øvrige Jylland og konti
nentet — der er kun 60 km til Danmarks næst
største by, Århus. Med kun 25 km til Tirstrup 
Lufthavn -  hvorfra der dagligt er flere for
bindelser til København og andre lufthavne — 
er der rige muligheder for dem, der vil rejse 
med fly til og fra Grenaa.

Naturen
Mere end noget andet har Grenaas smukke 
omgivelser været med til at gøre byen kendt, 
ikke alene i Danmark, men over den ganske 
verden. Den 8 km lange, dejlige sandstrand 
er kendt af tusinder, og et meget stort antal 
gæster hvert år hoteller, sommerhuse og cam
pingpladser i og omkring Grenaa. For dem, 
der foretrækker en stille spadseretur, er der 
vidtstrakte plantager, heden og åen, som gør 
det muligt indenfor en meget kort afstand fra 
centrum at få en dejlig naturoplevelse. Det er 
noget, både byens indbyggere og de mange 
gæster har lært at sætte pris på. Det er lykke
des med disse smukke omgivelser at skabe en 
harmoni mellem den travle arbejdsdag og en 
stille fritidsstund.

Havnen
Havnen har fra gammel tid været en af de 
mest betydningsfulde faktorer for Grenaas 
erhvervsliv. Gennem mange store udvidelser 
af havneanlæg og faciliteter har byen i dag 
på alle måder en moderne havn.

Erik Holme Pedersen er erhvervschef i 
Grenaa, og han fortieller i denne artikel lidt 
om byen, der skal danne ramme om Dansk 
Firmaidræts forbunds repræsentantskabsmøde 
1977.
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Der er plads til de omkring 125 fiskerfar
tøjer, som er hjemmehørende i Grenaa, fiske
auktion og store fiskeeksportvirksomheder, 
som giver beskæftigelse til mange hver dag.

Færgerne er et kapitel for sig i havnens 
historie, og der passerer årligt tusinder af 
person- og lastbiler på ruterne til og fra 
Grenaa.

I trafikhavnen er mulighederne også blevet 
forøget med større dybde i bassinerne, så der 
i dag kan modtages skibe, ligesom roil on- 
roll-off-fartøjer kan benytte færgelejerne 
med de store broklapper.

Boligforholdene
Det er af stor betydning for en moderne in
dustriby, at boligforholdene er gode, og 
Grenaa kommune har derfor også gennem 
mange år i sin jordpolitik søgt at skabe de 
bedste muligheder for et alsidigt boligmar
ked med både lejligheder og parcelhusområ
der.

Boligmangel er et ukendt begreb, og nye 
store boligområder er under planlægning.

Uddannelse
Undervisningsmæssigt gives mange mulighe
der i Grenaa. De store, moderne folkeskoler 
tager sig af den grundlæggende uddannelse, 
hvorefter der er muligheder for videregående 
uddannelse på handelsskole og gymnasium.

Industri
I mange år har Grenaa haft store industri
virksomheder, men siden 1960 har udviklin
gen for alvor taget fart med mange nye fa
brikker — både store og små — og Grenaa 
kommune har sikret rige muligheder for ud
videlser af industrien ved udlæg af betyde
lige arealer til industribyggeri. En del af om
råderne er byggemodnet, og andre kan tilpas
ses den enkelte virksomheds ønsker og behov.

Et bredt udsnit af alle håndværksfag kan 
på lokalt plan klare enhver byggeopgave.

Der er gennem årene lagt vægt på at ska
be en passende balance mellem virksomheder
nes produktion og størrelse, således at der til 
stadighed vil være et alsidigt og dermed min
dre sårbart erhvervsliv i byen.

En god og stabil arbejdskraft med en pas
sende reserve har sikret virksomhederne de 
nødvendige medarbejdere.

Handelscenter
Grenaa har gennem århundreder været cen
trum for en stor del af handelen på Djurs
land. Det har skabt en dygtig og initiativrig 
handelsstand, der har set det som en fornem 
opgave at lægge vægt på et stort udvalg og 
en god og saglig kundebetjening.
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Et gågadenet er under forberedelse i byens 
centrum for i fremtiden at skabe endnu bedre 
trivselsmuligheder. Den første gågade er alle
rede etableret.

Fritiden
Der er samtidig i den kommunale planlæg
ning lagt vægt på at skabe gode muligheder 
for aktiviteter i fritiden. Det sker gennem bio
graf, musik- og teaterliv, idrætsanlæg, sports
haller, svømmehal og ridehal.

I forbindelse med snarlige havneudvidelser 
er der også tænkt på en større marina, så sejl-

Den gamle mølle på Baunehøj -  i øvrigt teg
net af erhvervschefen. Møllen bruges også som 
bomærke af Grenaa Firma Sport.

sporten kan udvides, ligesom man arbejder på 
etablering af en golfbane.

Besøget i Grenaa
Af programmet for week-enden fremgår det, 
at foruden at stifte bekendtskab med Grenaa 
får specielt ledsagerne til repræsentanterne 
også lejlighed til at se mere af det smukke 
Djursland. Det vil foregå med en bustur rundt 
på Norddjursland, hvor man vil se Sostrup 
Slot, det idylliske fiskerleje Bønnerup Strand, 
Mejlgaard Slot og museet GI. Estrup. En tur, 
som deltagerne kan glæde sig til.

Om søndagen er der arrangeret virksom
hedsbesøg på Grenaa Mælkecentral, hvor man 
vil få lejlighed til at se, hvordan et stort mo
derne mejeri producerer de produkter, som vi 
alle kan være stolte af.

Idet vi byder deltagerne velkommen til års
møde i Grenaa, er det vort håb, at week-enden 
vil blive så vellykket, at man også på et se
nere tidspunkt kunne ønske sig til Grenaa.

Erik Holme Pedersen 
erhvervschef

Ellef Frydendal, 
60 är

Formanden for Norges Bedriftidrettsforbund, 
Ellef Frydendal, fylder 23. november 60 år.

Frydendal er et kendt ansigt i danske fir
maidrætskredse, hvor han færdes næsten 
hjemmevant. Han har været gæst ved vore 
repræsentantskabsmøder i 10 år i træk rundt 
omkring i landet. Han lægger ikke skjul på 
sit velbehag under sine besøg her nede, og vi 
ved, at han følger levende med i, hvad der 
sker i Dansk Firmaidrætsforbund. Vi gratu
lerer.
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Godkendte åbne stævner 
i vintersæsonen 1977/78

Nedennævnte åbne stævner er godkendt af 
DFIF. Opmærksomheden henledes på, at disse 
stævner skal afvikles efter DFIFs fællesbe
stemmelser.

Oktober
22. Kolding
29. Vamdrup

November
5.-6. Fredericia
6. Esbjerg
6. Fredericia
9. Kolding

12. Sønderborg
12.—13. Odense 
19. Kolding
19. -20. Svendborg
20. Sønderborg 
26.-27. Vejen

December
3.-4. Åbenrå 

10.—11. Silkeborg

Ffåndbold
Indefodbold

Kegler
Håndbold
Indefodbold
Indefodbold
Håndbold
Badminton
Indefodbold
Skydning/Fodbold
Indefodbold
Skydning

Indefodbold
Indefodbold

Januar
21. Kolding
21. -22. Vamdrup
22. Sønderborg 
29. Sønderborg

Februar 
4 —5. Odense
4. -5. Esbjerg
5. Fredericia 

11. Vejen 
11.-12. Fredericia 
11.-12. Svendborg

17.—19. Esbjerg 
26. Åbenrå

Marts
4. -5. Svendborg
5. Esbjerg 

11. Kolding
23. Ringkøbing

Indefodbold
Skydning
Indefodbold
Håndbold

Skydning
Badminton
Indefodbold
Indefodbold
Skydning
Fodbold/Håndbold/ 
Skydning/Badminton 
»Kom og vær med« 
Fodbold 
Håndbold

Fodbold
Håndbold
Håndbold
Skydning

Embedsmandsmøde 
i Helsingfors

De administrative ledere af de nordiske fir
maidrætsforbund har været samlet til møde i 
Helsingfors i slutningen af september måned. 
Ejgon Bertelsen deltog som repræsentant for 
Dansk Firmaidrætsforbund.

Mødet skulle først og fremmest lægge op 
til det nordiske møde, som skal holdes for de 
folkevalgte ledere i januar måned. Dette møde 
skal foregå i Danmark, og det bliver for
mentlig i Viborg.

Der var i øvrigt adskillige punkter på 
dagsordenen for mødet, men af aktuel inter
esse er det nok først og fremmest den nordi

ske folkelandskamp, der kan komme på tale. 
Slutresultatet af denne landskamp offentlig
gøres den 22. oktober i Danmark, nærmere 
betegnet i København, hvor repræsentanter 
for de deltagende lande vil være til stede 
sammen med repræsentanter for de arrange
rende organisationer i Danmark. Man håber 
også, at TV vil interessere sig lidt for denne 
offentliggørelse.

Den nordiske familielejr, som skal holdes i 
Danmark i juli 1978, var også på program
met. 4 familier fra hvert af de øvrige nor
diske lande vil blive inviteret.
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Landsstævne i Køge: 
Gode baner, dårligt vejr

Dansk Firmaidrætsforbunds sommerlands
stævne har næppe nogensinde været afviklet 
under sådanne omstændigheder som i Køge, 
hvor stævnet fandt sted i week-enden 10.—11. 
september. I week-enden forud havde Køge 
Firma Bold indviet sammenslutningens nye 
hal, Ravnsborghallen, med omliggende bane
anlæg, således at forholdene var tip-top for 
spillerne, hvadenten det var håndbold eller 
fodbold, det drejede sig om.

Vejret var derimod ikke med arrangørerne. 
Regn og kulde var et gennemgående element 
begge stævnedage, men det betød ikke så me
get. Kampene skulle jo afvikles, og så kunne 
man lige så godt få dem overstået med godt 
humør, hvad da også skete.

Landsstævnet blev afviklet i en god og 
sportslig atmosfære -  uden protester af nogen 
art. Der var mange spændende kampe både 
i håndbold og i fodbold. Spændingen var der 
fra de første kampe, og i visse rækker lige til 
finalen var overstået.

Inden stævnet kom i gang, oplevede man 
de sædvanlige afbud, men til dette stævne 
kom de dog så betids, at enten den kreds, af- 
budsholdet repræsenterede, eller Køge Firma 
Bold kunne nå at sætte et nyt hold ind i de 
afbudsramte rækker. Man kom således ikke 
ud for den situation, at nogen hold nåede en 
finale lettere end andre. Det var jo sådanne 
forhold, der gav anledning til kritik af tilret
telæggelsen af vinterlandsstævnet. I Køge fik 
alle hold i samme kategori lige mange kampe 
-  bortset selvfølgelig finaledeltagerne, der 
måtte ud i en ekstra kamp, men altså under 
samme betingelser.

Landsstævnet var som sædvanligt krydret 
med en aftenfest om lørdagen. Den foregik 
dog ikke i Ravnsborghallen, men i en anden 
af Køges idrætshaller. Tilfredsheden med den 
platte, man fik serveret, var måske ikke stor, 
men stemningen led ellers ikke under det.

Jensen & Co -  det hed orkestret -  forstod at 
bringe stemningen til vejrs -  og i et hurtigt 
tempo. Stemningen plejer der nu heller ikke 
at være noget i vejen med, når firmaidræts
folk fester.

Damehåndbold
I damehåndboldrækken var Sønderjyllands- 
kredsens repræsentant, Sydbank fra Sønder
borg, suveræn vinder af den ene indledende 
pulje. Alle 3 kampe blev vundet, målscoren 
var 31-14, så der var ikke meget tvivl om, 
hvem der skulle i finalen fra den pulje. I den 
anden pulje var Sydsjællandskredsens og Kø
ge Firma Bolds egen repræsentant, Solrød 
Kommune, knapt så suveræn, idet holdet måt
te afgive et point undervejs til finalen, og 
endda mod puljens dårligst placerede hold.

Finalen fuldendte billedet, man havde dan
net sig af de to puljevindere. Sydbank var det

DFIFs hovedbestyrelse og funktionær
stab var repræsenteret blandt de aktive 
ved landsstævnet i Køge. Fler er Vest- 
jyllandskredsens formand og hb-med- 
lem Tage Carlsen til højre som anfører 
for Nordsøværftet og redaktøren til 
venstre som anfører for TIF, Køben
havn.
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O. G. Hoyer, Århus, håndbold

Herunder Hammerum Døren, Herning, der 
vandt Il-mands fodbold meget suvercent. Ikke 
et mål lod holdet passere i eget net.

Superfos, Fredericia, old boys, fodbold

Carmen, Kalundborg, fodbold

Arbejdernes Landsbank, Odense, fodbold



stærkeste hold og kunne tage hjem til Sønder
borg med vinderplaceringen efter en sejr på 
7-5.

Herrehåndbold
De to puljevindere i herrehåndboldrækken er 
kendte firmanavne i DFIFs landsstævner. De 
har begge været med mange gange. I den ene 
pulje var Hoyer, Århus, bedste hold, men 
måtte dog i en af puljekampene — mod Lærer
ne fra Køge — nøjes med uafgjort. Det samme 
var tilfældet med finalemodstanderen fra Ål
borg Værft, der heller ikke kunne »gøre rent 
bord« i alle puljekampene.

Finalekampen blev meget spændende. De to 
hold stod godt til hinanden, begge havde 
stærke forsvar, og det var ikke mange mål, 
der blev sat ind. Der var undervejs kun et 
måls forskel hele tiden, og der var også kun 
et måls forskel i slutresultatet: 7—6 til Hoyer, 
Århus, som jo repræsenterede Østjyllands- 
kredsen.

11-mands fodbold
Blev finalen i 11-mands fodbold ikke så spæn
dende, som man havde set hen til, blev til 
gengæld afgørelsen i den ene pulje det. I den 
afgørende kamp om puljesejren mødtes Sten
høj Maskinfabrik, og Kommunen, Næstved. 
Stenhøj kunne nøjes med uafgjort for at vin
de puljen. Kommunen skulle vinde, sejrens 
størrelse var underordnet.

Det lykkedes Stenhøj at holde Næstvedhol- 
det fra at score -  indtil 2 minutter før tid. 
Så fik Kommunen tilkendt et straffespark, 
som kunne have afgjort det hele til fordel 
for holdet, men ak og ve! Et svagt placeret 
skud blev snuppet af Stenhøjs målmand, der 
i øvrigt havde mange andre flotte redninger 
i kampen.

Stenhøj var i finalen, hvor holdet skulle 
møde Vestjyllandskredsens repræsentant,

Hammerum Døren, Herning, som i sin indle
dende pulje ikke havde levnet tvivl om, hvem 
der skulle i finalen. 3 kampe, 3 sejre og en 
målscore på 11-0.

Den flotte målscore ønskede holdet at hol
de fast ved. Finalen forløb uden at Stenhøj 
kunne score, medens Hammerum Døren selv 
nettede 3 gange. 3—0, og en fortjent sejr.

Damefodbold
Her blev både de indledende puljer og finalen 
mere spændende, end pigerne syntes om. I 
begge puljer sluttede de to bedste hold med 
hver 3 point, således at målscoren blev af
gørende for, hvem der skulle i finalen.

Det blev sidste års vinder, Carmen, K a
lundborg, og Midtbank fra Ikast. Finalen 
kunne næsten ikke blive mere spændende, end 
den blev. Den ordinære kamp endte 1—1, og 
så siger reglerne, at der skal spilles omkamp 
og skydes straffespark, hvis ikke omkampen 
giver et resultat. Det gjorde den ikke, idet 
den endte 0—0.

Så måtte man i gang med straffesparkene. 
Nerverne hængte uden på pigernes trøjer, 
men de prøvede kræfter fra Carmen fik først 
styr på dem. De scorede på 3 straffespark, 
medens Midtbank-pigerne kun formåede at 
lave 1 mål. Altså gentagelse af sejren fra 1976, 
og det blev efter sigende dyrt for forbundets 
hovedbestyrelsesmedlem, Tage Brostrøm, der 
var holdleder for Carmen-pigerne.

7-mands fodbold
I old boys-rækken i 7-mands fodbold mødte 
sidste års vindere op igen. Superfos, Frede
ricia, ville forsvare titlen. De vandt da også 
den indledende pulje, hvorefter holdet i fina
len skulle møde Nordsøværftet fra Ringkø
bing, der -  omend med lidt besvær -  havde 
vundet den anden pulje.

Finalen blev meget spændende. Regnen si-
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lede ned under kampen og gjorde, at afgørel
sen måske blev lidt mere tilfældig end ønske
ligt var. Kampen blev vundet af Superfos med 
1-0, men Nordsøværftet havde et par skud på 
stængerne, så resultatet kunne såmænd lige så 
godt være blevet omvendt.

I seniorrækken var der ingen tvivl om, 
hvem der skulle have trøjer og vinderpokal 
med hjem. Arbejdernes Landsbank fra Odense 
mødte Helsingør Værft i finalen, og med en

sikker sejr på 4-0 kunne bankfolkene fra 
Odense tage hjem og putte endnu en pokal i 
boksen.

Mere retfærdigt kunne det næsten ikke gå 
til. Der blev spillet i 6 forskellige rækker, og 
hold fra Sydjyllandskredsen, Østjyllandskred- 
sen, Vestjyllandskredsen, Fynskredsen og 
Nordsjællandskredsen delte topplaceringerne 
imellem sig. Kun Østjyllandskredsen var så 
ubeskeden at tage to titler med sig hjem.

Landsstævne i Skallebolle: 
Godt stævne trods problemer

Landsstævnet i skydning 1977 blev trods man
ge problemer afviklet -  og på en god måde. 
Problemerne startede med, at de baner, der 
var til rådighed i Køge, hvor stævnet oprin
deligt skulle have været afviklet sammen med 
fodbold og håndbold, blev kasseret af Dansk 
Firmaidrætsforbunds idrætsudvalg. Sydsjæl- 
landskredsen var fortsat interesseret i at stille 
sig bag skydestævnet, men der fandtes ikke 
baner i kredsen, hvor man med så kort varsel 
kunne arrangere stævnet, og så sprang man 
over Storebælt til Skallebøllecentret.

Skallebølle er et nyt center, hvor forhol
dene er ideelle. Skytteledere fra Slagelse Fir
ma-Sport havde fået etableret et samarbejde 
med andre ledere fra Odense, Middelfart og 
Grenå, således at alle fire sammenslutninger 
skulle stille mandskab til ledelsesfunktionen. 
Alene det, at fire sammenslutninger skal sam
arbejde om arrangementet, kan nok give an
ledning til problemer, men bedre blev det 
ikke, da Odense-folkene pludselig trak sig ud 
af arrangementet med den begrundelse, at de 
ikke så sig i stand til at deltage, når der ikke 
enten blev benyttet indstiksskiver eller hjæl
pere.

Hertil er at bemærke, at hjælpere ikke må 
benyttes, hvilket udtrykkeligt er anført i for
bundets skydebestemmelser, § 9, så det var 
udelukket. Yderligere er indstikningsskiven 
ikke blevet godkendt af DFIFs idrætsudvalg 
eller hovedbestyrelse, og den kan af den grund 
heller ikke benyttes.

En helt anden ting om indstiksskiven er, at 
der skal bruges flere banekommandører for 
at føre resultater, som ligger uden for skiven, 
og der er jo grænser for, hvor mange officiels 
der må benyttes ved landsstævnerne. Og en
delig skulle banekommandørerne i givet fald 
have instrueret skytterne om, hvordan man 
skulle bruge dem og sætte dem fast, og det vil 
der gå megen tid med, fordi nogle vil misfor
stå en sådan forklaring.

Men nok om det; vi fik god hjælp af Fre
dericia, som var villig til at sætte mandskab 
ind på de pladser, hvor der ellers skulle have 
været Odense-folk. Nu bestod stævneledelsen 
af folk fra Slagelse, Fredericia, Grenå og Mid
delfart, og det var et godt team, der her var 
samlet.

Efter alle de genvordigheder inden starten, 
løb selve stævnet af stabelen uden de store
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En personlig 
oplevelse

problemer. En enkelt protest kom der dog, 
idet Murerne, Viborg, nedlagde protest mod 
et andet hold fra Østjyllandskredsen. Prote
sten blev taget til følge, men fik i øvrigt in
gen indflydelse på præmielisten, som ser sådan
ud:

HOLD
Dame A
1 Shell Raffinaderiet, Fredericia 438 p
2 Taxa, Esbjerg 428 p
Dame B
1 Rich. Nissen, Randers 426 p
2 Haustrup, Odense 425 p
Herre A
1 Brdr. Gram, Vojens (Haderslev) 421 p
2 Tømrerne, Skive 420 p
Herre B
1 Brdr. Gram, Vojens 420 p
2 R. B., Odense 419 p
Herre C
1 Shell Raffinaderiet, Fredericia 412 p
2 Murerne, Viborg 405 p

INDIVIDUELT
Dame A
1 Conny Christensen, Varde 149 p
2 Sonja Jensen, Odense 148 p
Dame B
1 Birthe Vennerstrøm, Odense 146 p
2 Bente Pedersen, Esbjerg 144 p
Herre A
1 Jens A. Pedersen, Haderslev 144 p
2 Børge Juulsgaard, Åbenrå 143 p
Herre B
1 Søren Pedersen, Middelfart 144 p
2 Jørgen Pedersen, Odense 142 p
Herre C
1 Helmuth Koch, Vojens 140 p
2 Henning Pallesen, Grindsted 139 p

Bent Boserup

-  Hej, du er udtaget til at repræsentere din 
klub ved DFIFs landsstævne. Du skal spille 
7-mands fodbold.

-  Hvad for noget?
-  7-mands fodbold. -  Ja, det er noget, de 

spiller meget i provinsen. Jeg skal nok skaffe 
spillereglerne til jer.

-  Hvem var det, du sagde, der var arran
gør?

-  DFIF. Dansk Firmaidrætsforbund.
-  ???
Sådan nogenlunde lød ordvekslingen mel

lem min klubs fodboldformand og jeg, som 
dermed skulle være aktiv deltager i DFIFs 
landsstævne i Køge i week-enden 10.—11. sep
tember.

Ved nærmere eftertanke begyndte nostal
gien at bruse i én. DFIFs landsstævner var jo 
dem, man deltog i for 12-14 år siden, da man 
var på toppen som aktiv. Herlige oplevelser
-  dejlige ture til Kolding, Randers og Slagelse. 
Man begyndte straks at glæde sig -  både over 
at skulle være med, men også over at stævnet 
ikke var længere væk, end at man kunne fin
de hjem og sove i sin egen seng om natten 
mellem stævnedagene. Man bliver jo lidt sær 
på visse områder med årene.

Fredag eftermiddag før lørdagens stævne 
møder fodboldformanden op på mit kontor 
og udnævner mig til holdleder. Jeg bliver ud
styret med et antal bøllehatte, en til hver på 
holdet, et holdkort og besked om, at jeg sik
kert godt kunne købe en pils til hver af spil
lerne, når stævnet var overstået. Det sidste 
havde han dog ikke fået accept på hos kasse
reren.

-  Og så forresten, jeg har fået nogle afbud, 
så foreløbig er I kun 5 mand, men rolig. Jeg 
skal nok sørge for, at I er 7 mand, når I går 
på banen i morgen eftermiddag.

Næste dags formiddag går i spændt for
ventning og med det meste af formiddagen til



at finde sine forlængst hengemte støvler frem 
igen. De skulle måske pudses en gang. Og 
snørerne, jo de så ud til at kunne holde til 
de maksimalt 4 kampe, vi skulle spille. Gam
melmandsbindene skal man også huske. Led
dene er jo ikke så stærke som i gamle dage, så 
de skal bindes godt op inden kampen.

— God tur, og pas nu godt på dig selv, siger 
så ens kone, der meget nænsomt samtidig gør 
opmærksom på, at hun ikke har så forfærde
lig meget lyst til at tage med og se på, at jeg 
bliver til grin.

Nøglerne. Ja, hvor er nøglerne til bilen så 
blevet af. I sidste øjeblik var man i forvejen, 
og nu . . .  nu er de fandens nøgler blevet væk, 
ligesom man skal ud af døren. Nå, endelig 
kommer konen triumferende med nøglerne og 
fortæller, at de desværre var kommet ind un
der et lommetørklæde, hun lige havde strø
get. Man tror næsten, at det var med vilje. 
Hun ved nemlig godt, at fristen for betaling 
af ulykkesforsikringen er overskredet.

Med en fart, der kunne have kostet adskil
lige hundrede kroner i bøde, nåede jeg Køge

lige akkurat tids nok til at aflevere holdkor
tet midt i stævneudvalgets drøftelser om at 
diskvalificere mit hold for for sent fremmøde. 
Ned og klæde om. I omklædningsrummet sad 
4 holdkammerater.

— Er det ikke 7-mands, vi skal spille, spør
ger en af dem dumt. Hvor er de sidste to?

-  Joh, ser I, fodboldformanden har lovet
O.S.V., o.s.v.

-  Og vi bliver nødt til at spille, ellers bli
ver holdet disket, og vi får mange års karan
tæne, formaner jeg dem.

Som sidste mand på vej til banen møder 
jeg vor 6. mand.

— Min kone er ved at føde, så jeg bliver må
ske nødt til at løbe, inden kampen er færdig, 
siger han.

Det blev nu ikke aktuelt, for inden han var 
klædt om, var de første 10 minutter af kam
pen spillet, og vi skulle spille i alt 2x15 
minutter.

Vi skulle møde nogle gæve vestjyder, som 
så meget professionelle ud. Som den på hol
det med den absolut ringeste kondition blev

Under et af de 
utallige målspark, 
jeg måtte sparke, 
havde jeg nar gjort 
en modstander 
ukampdygtig.
Mit gamle snørebånd 
sprängtes i 32 
forskellige stumper, 
og min støvle susede 
lige forbi hans ene 
øre.



jeg enstemmigt udpeget til at stå i mål, og det 
var jeg meget godt tilfreds med. Jeg så i øj
nene, at jeg blev fri for at styrte banen rundt 
i hælene på en dribleglad modstander. 6 mod 
7. Hvordan skulle det dog gå?

Ja, vi tabte da, men slet ikke så meget, som 
vi havde troet. Det var jo første gang, vi 
spillede 7-mands fodbold, og vi kunne ikke 
rigtigt vænne os til, at modstanderne kunne 
have en mand stående og trampe mig på tæ
erne uden at være off-side. Det udnyttede de 
med fuldt overlæg.

Efter kampen så vi med fortrøstning frem 
til søndagens kampe. Nu skulle alle de øvrige 
hold jo til fest om aftenen, og vi kender jo 
nok vore pappenheimere!!!

Vi andre tog hjem for at hvile os til stra
badserne næste dag. Nu var vi overbevist om, 
at vi ville blive 7 mand, og så skulle vi nok 
vise, at vi havde lært noget af lørdagens 
kamp. Vi ville spille taktisk.

Den første kamp om søndagen blev for vo
res vedkommende 5-mands fodbold. Det var 
ikke engang ham, der skulle føde, som blev 
væk. Der var mindst 10 minutter mellem ve- 
erne, og han havde da pumpet hendes cykel, 
hvis der skulle ske noget i mellemtiden.

Som målmand havde jeg en utrolig hård 
kamp. Jeg fandt ud af, at jeg nok alligevel 
burde have ofret et par nye snørebånd. Under 
et af de utallige målspark, jeg måtte sparke, 
havde jeg nær gjort en modstander ukamp
dygtig. Mit gamle snørebånd sprængtes i 32 
forskellige stumper, og min støvle susede lige 
forbi hans ene øre.

Vi fik en gang tæv igen, men det tog ikke 
humøret fra os. I pausen inden sidste kamp 
lykkedes det for os at blive fuldtallige, og 
så . . .

Vi fik 1 point med hjem fra den sidste 
kamp. Det skulle naturligvis fejres, og jeg er 
meget spændt på at se, om kassereren vil ho

norere den regning, han får præsenteret efter 
stævnet. 7 middage på Hotel Hvide Hus i 
Køge var vel ikke for meget for vor store 
indsats.

Personligt synes jeg, at jeg havde en for
træffelig dag. 3 gange i løbet af de to sidste 
kampe blev jeg stillet ansigt til ansigt med en 
modstander. Det andet hold havde fået straf
fespark. Hver gang kom jeg til at tænke på 
Henry Froms nervekrig i Rom i 1960. Tygge
gummiet blev placeret på stolpen, og jeg snup
pede da også 2 V2 straffespark. Det halve røg 
godt nok i mål, men jeg havde da hænderne 
på, inden bolden via overliggeren smuttede i 
æsken. Der røg nogle græstotter af de ellers 
så gode baner, da de stakkels skytter bed i 
græsset af ærgrelse over at have brændt de 
store chancer.

Dommerne var et kapitel for sig. Gode, 
myndige og upartiske. Ja, der var måske lige 
den kamp, hvor vi kun var 5. Det kan godt 
være, dommeren syntes, det var lidt synd for 
os. Og så var der også ham, der dømte den 
sidste kamp. Han lavede kun to fadæser. Den 
ene, da han annullerede vores udlignende mål, 
den anden da han dømte mål til os kort efter. 
Men det gik jo lige op, så . . .

Jeg havde haft en herlig week-end blandt 
mange prægtige firmaidrætskammerater. Og 
konen . . .

Ja, jeg tror nok, at hun var glad for at se 
mig igen — i live og uden alvorligere skader 
end mit ituflåede snørebånd.

På gensyn en anden gang.
En deltager

PS: Fodboldformanden, der lovede at samle 
hold, var gået under jorden, da vi mødte på 
arbejde mandag morgen. Vi kan desværre 
ikke true ham med, at vi vil vælte ham til 
generalforsamlingen. Der er ingen, der vil 
overtage hans utaknemmelige job.
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Hjemmebaneskydninger i 
vintersæsonen 1977-78

Skytter fra foreninger under Dansk Firmaidrætsforbund samt 
deres hustruer indbydes hermed til hjemmebaneskydning i vin
tersæsonen 1977-78. Der skydes i 2 dameklasser og 4 herre
klasser. Der skydes 20 gældende skud, 2 til hver plet, med frit 
prøveskud. Damerne må skyde med albuestøtte, medens her
rerne skal skyde fritstående uden anlæg.

Der skydes i følgende klasser:

Damer
Kl. A: skytter, der normalt skyder 188 points eller derover 
Kl. B: skytter, der normalt skyder under 188 points

Herrer
Kl. A: skytter, der normalt skyder 185 points eller derover
Kl. B: skytter, der normalt skyder 178 points eller derover
Kl. C : skytter, der normalt skyder 170 points eller derover
Kl. D : skytter, der normalt skyder under 170 points.

Våben og propositioner
Der skydes efter DFIFs turneringsregler.

Præmier
De 3 bedste resultater i hver klasse præmieres med DFIFs pla
kette i guld, sølv og bronze.

Skivesættene
Skivesættene kan bestilles hos Dansk Firmaidrætsforbund, 
Tåsinge-Hallen, 5700 Svendborg. Prisen for hvert skivesæt er
5 kr. Efter skydningen skal skivesættene returneres til DFIF.

Skivekontrol
Skydelederen i hver sammenslutning må forinden skivesættenes 
returnering gøre skiverne op og påføre resultatet på de talo
ner, som følger med hvert skivesæt. Talonerne returneres sam
men med skivesættene. Husk alle oplysninger, herunder første 
og sidste nummer på hvert skivesæt.

Betaling
Deltagelse i forbundets hjemmebaneskydning er kun gyldig, 
såfremt betaling for skivesættene indsendes til DFIF (postgiro
6 46 65 08) senest i forbindelse med indsendelse af skivesættene. 

Skivesæt og betaling skal være forbundet i hænde senest den
1. februar 1978.



D.F.I.F.s
skydemærker

Med en ny vintersæsons start er det igen ble
vet tid til at skyde efter Dansk Firmaidræts
forbunds skydemærker.

Mærkerne kan erhverves efter følgende po-
intskrav:

Fritstående Damer
Guld 740 points 775 points
Sølv 712 points 760 points
Bronze 680 points 745 points

For at erhverve skydemærkerne skal der 
skydes efter følgende regler:
1. Skytten skal forud til skydelederen med
dele, at hun/han ønsker at skyde til mærket.
2. Skydningen skal omfatte 4 serier å 20 skud. 
Skive DSU 31 skal benyttes.
3. Skydningen skal foretages stående og uden 
støtte. Det er dog tilladt damer at benytte 
albuestøtte.
4. Skydelæreren er ansvarlig for skivekon
trollen. Skiverne kan af DFIF forlanges ind
sendt til kontrol.
5. Mærkerne bestilles på forbundets kontor, 
og den skriftlige bestilling skal være påtegnet 
af sammenslutningen.
6. Mærkernes pris er: guld 12 kr., sølv 10 kr. 
og bronze 8 kr. Betaling skal ske samtidig med 
bestillingen over postgiro 6 46 65 08.

Sammenslutningen kan få enkelte mærker i 
kommission.

Anker Jensen-pokalen
Anker Jensen, Århus, som har været formand 
for DFIFs idrætsudvalg, har udsat en vandre
pokal, som hvert år tildeles den sammenslut
ning under DFIF, der i året mellem to repræ
sentantskabsmøder har erhvervet flest skyde
mærker. Vandrepokalen vindes til ejendom af 
den sammenslutning, som 3 gange i alt har 
erhvervet den. Vandrepokalen ledsages af en 
mindre pokal, som forbliver den vindende

sammenslutnings ejendom. Begge pokaler ud
deles på repræsentantskabsmødet.

Pokalen har hidtil været uddelt 5 gange 
og til 5 forskellige sammenslutninger, nemlig:
1972 Fredericia Fag- og Firma Idrætsforbund
1973 Åbenrå Amts Firma Sport
1974 Ringkøbing og Omegns Firmaidræt
1975 FKS, Odense
1976 Esbjerg Firma Idræt.

D.F.I.F.s
næstformand

Henning Jensen, Kolding, har meddelt, at han 
med øjeblikkelig virkning trækker sig tilbage 
fra såvel næstformandsposten som formands
posten for idrætsudvalget. På et hovedbesty
relsesmøde den 23. september konstituerede 
bestyrelsen Tage Carlsen, Ringkøbing, som 
næstformand indtil repræsentantskabsmødet. 
Tage Brostrøm, Kalundborg, blev konstitue
ret som formand for idrætsudvalget indtil 
samme møde.

Åbybro
Firmasport

har meddelt Dansk Firmaidrætsforbund, at 
man ønsker at udmelde sig af forbundet. Ak
tiviteten i sammenslutningen har været vigen
de i de senere år, og nu har bestyrelsen altså 
besluttet, at man ikke skal fortsætte som med
lem af forbundet.

Vi håber, at udmeldelsen kun er midlerti
dig, og at aktiviteten i sammenslutningen 
snart vil komme i gang igen. Så skal det være 
en fornøjelse at byde velkommen igen.



Breve fra læserne

Firmasport kan ikke sælges
Jeg sidder en stille aften, efter at min øvel
sestime i guitarspil er slut, og læser i nogle 
gamle numre af Dansk Firmaidræt, jeg fandt 
en dag, da jeg ryddede op i vort klubhus. Det 
er sjovt at gå tilbage i tiden og se, hvilke pro
blemer man den gang tumlede med og lige
ledes derigennem konstatere, hvor langt man 
er nået i dag. Jeg er standset ved februar 1973, 
hvor der i en leder rettes et nødråb om den 
landsdækkende danske presse (dagbladene). 
Det drejer sig især om de store motionskam
pagner og ellers presseomtale i almindelighed. 
Et sted spørges der om »hvorfor har vi ikke 
pressens bevågenhed«? -  og det er det, jeg 
sidder og spekulerer på. Jeg tror nok, jeg kan 
svare, men er ikke helt sikker — og alligevel.

Jeg mener, man håbede/håber at kunne spise 
kirsebær med de store og hermed mener jeg 
få spalteplads mellem diverse reportager om 
danmarksmesterskaber, mesterskaber af en
hver anden art, ja simpelt hen konkurrence
sport, hvor det gælder succes eller fiasko, sen
sationsstof, stof der er kød på, noget der kan 
laves nogle store fede overskrifter på. Noget 
der kan sælges.

Hvis man tror, at det kan få pressen til at 
spærre øjnene op og sætte en stor overskrift 
på sportssiden næste dag, fordi der har været 
2.000 mennesker ude at gå en søndag formid
dag, eller fordi et tømrerfirma har slået ba
gerne med 6-C, så tror man fejl. Det sker nem
lig ikke, for vi har jo ingen, der skal hyldes 
oppe på en sejrsskammel og laurbærkranses. 
Vi har ingen, der enten får succes eller fiasko 
i vor firmasportskampe. Nej, vi motionerer, 
og det er ganske vist sundt — en sund sjæl i et 
sundt legeme.

Når vi laver noget, der dækker hele landet,

motionskampagner eller andet, der skulle være 
til gavn for samfundet, forventer vi at kom
me i avisen. Kommer der endelig en notits, er 
det tit en, man skal lede efter. En sådan no
tits er der intet kød på. Det, vi laver, er der 
ingen sensation i, derfor -  det kan ikke sælges.

Hvor er det så, jeg vil hen? Jo, jeg vil hen 
til ugeavisen, til avisen der ikke skal sælges, 
men som gratis uddeles til samtlige husstande. 
Jeg vil give et godt råd med på vejen til uge
avisen. Skriv selv et par ord om det, I synes 
skal frem, inden I kontakter den. De fleste 
steder vil de sikkert være taknemmelige for 
det. Det er nemlig for det meste sådan, at man 
på ugeavisen kun har en eller måske slet ingen 
journalist, og så bliver de ekstra glade, når 
der kommer lokale ting ind ad døren. Lav 
derfor, hvis det er muligt, en aftale om et 
ugentligt/månedligt referat eller en resultat
liste eller måske noget helt andet.

Hemmeligheden bag ugeavisen er, som de 
fleste af jer jo nok kender den, at den lever 
af erhvervs- og forretningslivets annoncer, og 
der skulle hermed være mulighed for at se 
det samspil, der har chancer for at opstå.

Selv om det nok kan tage et år eller to, 
tror jeg, at det er vejen frem for at komme 
med i pressen — også den store presse.

Skulle der nu være nogle, der ikke forstår 
et pluk af dette her, så gør det heller ikke 
noget. Det var kun, fordi jeg fandt disse 
gamle medlemsblade og så lige ville give et 
godt råd med på vejen.

Finn Hagedorn, 
Viborg Fag- og Firmasport



Næsten 5000 deltog i 
Helsingør Rundt

4887 børn og voksne deltog i år i Helsingør 
Rundt, det femte i rækken af cykelarrange
menter, som Helsingør Firma Idræt står for 
i samarbejde med Helsingør Turistforening, 
Helsingør Dagblad, LB-Færgerne og Civil
forsvaret. Helsingør Rundt består af to for
skellige ruter, en på 50 km og en på 30 km, 
men mange af deltagerne tog begge ture med, 
så det blev til en cykeltur i det dejlige vejr på 
i alt 80 km. Det gjaldt især mange af de del
tagende Svenskere, der jo er vænnet til endnu 
længere ture fra de tilsvarende hjemlige ar
rangementer.

Starten tog den tidligere sportschef ved 
Danmarks Radio, Gunnar NU Hansen, sig af. 
Kl. 8 blev det første hold sendt afsted, og 
senere havde Gunnar NU nok at gøre med at 
få resten sendt afsted i løbet af formiddagen. 
Arrangørerne har regnet ud, at der er blevet

PRÆMIER 
T il DE SJOVEST 
UDKLÆDTE , 
H01D Æ

u s i o e s t
PÄ EGNE

HJUl

CYKELLØB ~  
FOR HELE FAMILIEN 1977 y

SØNDAG DEN 28. AUGUST K L 8.00-12.00
De kan vælge mellem deto smukke ruter på henholdsvis 30 og 50 kilometer. 

Efter gennemført løb modtager De deltagemål og diplom. 
Deltagerafgift: Voksne og børn over 12 år 10 kr. pr. person.

Børn 6-12år: 5 kr. pr. barn. Småbørn gratis.
Start og mål: Helsingør Nordhavn/Midtermolen 

Tilmelding skal ske senest søndag d. 21. aug. til Helsingør Turistbureau. 
Strandgade 93,3000 Helsingør (03) 211333

cyklet mere end 200.000 km den søndag. Det 
svarer til Jorden rundt 5 gange.

Helsingør Rundt blev en folkefest, garne
ret med underholdning af forskellig art, bl. 
a. af skuespilleren Alvin Lindemann fra Hel
singør Revyen, Humlens Venner (det er et lo
kalt orkester, red.) og Helsingør Judo Klub. 
Der var præmier til de største firmahold, til 
de mest særprægede hold og enkeltpersoner, 
som i dagens anledning fik Helsingør Rundt- 
kys (chokoladeboller).

Ældste deltager var 82 år, men en anden 
af veteranerne, som hidtil har gået turen 
hvert år, havde i år besluttet sig til at cykle, 
og det klarede han også fint. Han er 70 år. 
Samtlige som gennemførte, fik udleveret di
plom og nål.

Til trods for, at der i år næsten var dob
belt så mange med i forhold til sidste år, den
ter arrangørerne ikke, at deltagelsen har top
pet, men man glæder sig til at byde endnu 
flere velkommen til næste års Helsingør 
Rundt.

S 48-
legatet

S 48-legatet, som tildeles en idrætsleder fra 
hvert af de 4 forbund i Idrættens Fællesråd, 
bliver uddelt tirsdag den 18. oktober. Ansø
gerne er blevet bedømt af en komite beståen
de af repræsentanter for de fire forbund samt 
en repræsentant fra Sprøjteselskabet af 1948 
A/S. De udvalgte legatmodtagere får hver 
4000 kr. til videreudannelse inden for idræt
ten.

Navnene på legatmodtagerne vil først bli
ve offentliggjort på uddelingsdagen, så derfor 
må vi vente til næste nummer med at fortæl
le, hvem der har fået legatet.
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Familiemotionskursus 
- alle tiders succes

Familien Hagedorn, Viborg, var med på Fa
miliemotionskursus II. Hvordan de oplevede 
det, beskriver de her:

Det skal slås fast med det samme. Dansk 
Firmaidrætsforbunds familiemotionskurser/ 
lejre er bare sagen. Det er simpelt hen alle 
tiders succes.

Nu har vi deltaget i Familiemotionskursus 
II, der var henlagt til Fuglsøcentret i week
enden 28.-29. august, og igen fik vi konstate
ret (fra Familiemotion I), at det drejer sig om 
familieaktiviteter og samvær. Ikke nok med, 
at vi lærte noget mere, vi var sammen med 
mange af deltagerne fra kursus I, hvilket be
virkede, at det hele fungerede virkeligt godt 
fra starten.

Dette kursus, der havde deltagelse af 1 
norsk, 1 svensk og 14 danske familier, i alt 
31 voksne og 27 børn, startede fredag aften 
med indkvartering og aftensmad. Herefter en 
kort gennemgang af Fuglsøcentrets historie 
(ved centrets forstander), og efter at delta
gerne var inddelt i grupper, gik hver gruppe 
i gang med at planlægge den opgave, som 
gruppen havde fået tildelt. Det var jo såle
des, at vi — i modsætning til kursus I — selv 
skulle virke som igangsættere og instruktører.

Spændende var det, og især for de to grup
per, der havde de gæstende familier fra Norge 
og Sverige med, var der noget at hente. Her 
var vi selv heldige at være i den ene af disse 
grupper. Resten af aftenen gik med hyggeligt 
samvær.

Lørdag, hvor teorien skulle prøves i prak
sis, forløb planmæssigt. Vi gennemgik forskel
lige former for familiespil, og i det gode vejr 
blev der gået til den. Flere af deltagerne måt
te imellem spillene på et lille besøg i iskiosken. 
Dagens største uheld — set med mine øjne -  
var, at jeg blev bidt af en hest, men det er

heldigvis gået over nu, og jeg kan da tilføje, 
at jeg nu går i en pæn bue uden om heste.

Om eftermiddagen fik vi instruktion i fa
milieorienteringsløb ved Hans Erik Nielsen, 
Herning, og bagefter gik hver familie en tur 
efter O-kort, hvor man selv havde indtegnet 
posterne. En vittig sjæl foreslog, at da vi alle
sammen skulle samme vej, kunne vi jo nøjes 
med at bruge 1 kort og derved sikre, at vi 
ikke for vild.

Lørdag aften blev særdeles festlig. Vore 
norske og svenske venner havde gaver med til 
forbundet, og alle deltagerne fik hver en træ
plakette og en nål. På underholdningssiden 
blev vi, med Jørgen Plagborg, Grindsted, som 
dirigent, fint dirigeret til forskellige sange, og 
bagefter blev der ved fælles hjælp udvist så 
stor opfindsomhed til forskellige optrin, lege 
m. m., at vi næste morgen kunne mærke, at 
vore lattermuskler havde fået en ordentlig 
omgang motion.

Det meste af søndagen stod i Idrætsmær
kets tegn, og vi fik et virkeligt godt indblik 
i, hvordan det skal gribes an. Gennem hele 
kurset skinnede det flere gange igennem, at 
motionsudvalget har fået mere »check« på ar
rangementer af denne art, og det borger jo 
godt for efterfølgende kurser af samme kate
gori. I hvert fald kan vi kun sige tak til ud
valget, og vi håber at møde både dem og 
mange af deltagerne senere hen.

Til de, der endnu ikke har prøvet at være 
på familiemotionskursus: snyd ikke jer selv 
for den oplevelse, det er at arbejde sammen 
med sin famille på en ny måde, at være sam
men med andre med samme interesse og der
igennem lære nye ting, lære forbundet bedre 
at kende, ja alt sammen noget, vi alle skulle 
have gavn af. Vi kan kun anbefale.

Berit og Finn Hagedorn 
Viborg Fag- og Firmasport



Kan man nu tro det, synes Hans Larsen, Mid
delfart, at tænke på billedet herover. Her
under er familien Dahl, København, i gang 
med den teoretiske gennemgang af et oriente
ringsløb. Øverst til højre er vi i gang med op
varmningen -  et vigtigt led i enhver idræts
udøvelse. Derunder et glimt fra underhold
ningen lørdag aften. Den var helt i top. Ne
derst: Vi var alle på hat med hinanden (skæn
ket af den norske familie Frank Eriksen, 
Kleppe).
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Det skrev 
andre blade

Biler -  biler -  biler
Ude ved Sønæs er der altid mange biler parkeret ved 
klubhuset på en turneringsaften. Men skidt, des flere 
biler, des flere er der til at dyrke firmaidræt.

(Viborg Fag- og Firmasports medlemsblad)

De ikke helt unge på idrætspladsen
— Hvad har glædet dig mest ved dit job i firmaidrætten?
-  Samarbejdet med mennesker fra vidt forskellige dele 
af samfundet og gensynet med mange ungdomskamme
rater, der efter at det er blevet moderne at motionere, 
selv om vi ikke er helt unge mere, igen er at finde på 
idrætspladsen.

(Aksel Thorsen i Randers Firmasports 
medlemsblad)

Lidt til grin
I øvrigt har vi været plaget af for mange afbud, en del 
kommer så sent, at hverken modstanderne eller dommer
ne kan nå at få besked og dette er meget beklageligt, 
idet det ikke kan undgås, at der er nogen, der føler sig 
lidt til grin.

(Sports-Nyt, medlemsblad for Køge Firma 
Bold)

Gulerod, der skaber konkurrence
FFK har efterhånden mange aktiviteter i gang, og alle 
er på motionsbasis. Jeg kan selv gå ind for dem alle. 
Derimod er jeg ikke tilhænger af DFIFs store motions
konkurrencer, hvor sammenslutninger og klubber sættes 
op mod hinanden. Det er, som om DFIF sætter en gule
rod for næsen af sammenslutningerne, det skaber kon
kurrence mellem dem, der jagter guleroden i stedet for 
at skabe et samarbejde.

(Kjeld Mølgaard i FFK-Bladet, medlemsblad 
for Frederikshavns Firma Klubber)


